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CSI     
HIREK

EBBEN A SZÁMBAN:
Német polgármester a 

katódgyárról Városháza
50 éves Baráti Kör

30 éves az Ácsi TV.  Játszóteret 

adományozott a kínai beruházó 

Ácsnak Rövid Hírek  Ünnep 

Halloween Sport Futács  

Az évnek talán az egyetlen olyan időszakát éljük, ami meg-
tartotta régi fényét, aminek misztériuma nem halványul.

Pedig az idő mindent kikezd. Arra kényszerít, hogy változ-
zunk, változtassunk, haladjunk vele. Van ebben jó, mert új szo-
kások, új értékek jelennek meg, ami aztán tovább öröklődik, 
de lényegében az időre inkább ellenségként tekintünk, mint 
barátként, mert sok mindent elvisz tőlünk.

Ez az ünnep, az advent, a karácsony viszont megmaradt, 
dacolva mindennel itt van nekünk, mint egy kapaszkodó, mint 
egy iránytű, ami mutatja, hogy merre van a „helyes”, hogy az 
egymás iránti tisztelet, megértés, szeretet, a béke az egyetlen 
út, ami egy boldog élet irányába vezet!

Bár azt mondják, az emberek már nem olvasnak és csak a fél 
perces híreknek van közönsége, én mégis remélem, hogy sora-
im sokakhoz eljutnak, mert tisztelettel, szeretettel és azzal a 
szándékkal írom őket, hogy köszönetet mondjak.

Köszönöm mindazok hitét és támogatását, akik jóban-
rosszban kitartanak és segítik a törekvéseinket.

Köszönöm a munkánkkal szemben kritikusok véleményét 
is, mert ahhoz, hogy az ember kialakítson egy álláspontot, 
minden szempontot érdemes figyelembe venni és ha meg-
tanuljuk mögötte nem a rossz szándékot feltételezni, azzal 
sokat tehetünk egymásért, a közösségért, a békéért.

Ezt teszem én is polgármesterként, és mint egy az ácsi 
polgárok közül. Minden viharnak a végét  keresni, a legfonto-
sabb törekvésem volt egész életemben és ez most sem vál-
tozott, a karácsony pedig ugyan ezt üzeni.

Köszönetet mondok mindazoknak, akik egész évben segí-

tették városunk fejlődését, és az önkormányzat munkáját. Kö-
szönöm mindenkinek, aki együtt örült velünk egy-egy sikeres 
beruházás kapcsán, aki támogatta rendezvényeink sikeres 
megvalósítását. Köszönöm az intézményeknek, a civil szerve-
zeteknek, hogy tevékenységeikkel színesítették városunk kul-
turális életét. 

Én azt hiszem az elmúlt három hét során mi ácsiak együtt, 
sokat tettünk azért, hogy a karácsony a szívekbe férkőzzön!

Minden vasárnap találkoztunk és együtt gyújtottuk meg az 
adventi fényeket, a hit, a remény, az öröm gyertyáját mígnem 
elérkeztünk az utolsó, a negyedik vasárnaphoz, amikor a szere-
tet gyertyáját gyújtjuk meg. 

A szeretetét, amiről sokat beszélünk, mégis azt látjuk, hogy 
hiába a nyájas gondolatok, valahogy mégsem tudunk úgy élni, 
hogy ne csak várjuk, hanem adjuk is őszintén, önzetlenül!

Erre tanított bennünket az ünnepet megelőző időszak, és 
bízom benne, hogy a napra – ami karnyújtásnyira maradt csak 
tőlünk –, lelkileg is készen állunk, mert  akinek a karácsony 
hiányzik a szívéből, az a fa alatt sem talál rá!

Kedves Ácsiak!
Városunk önkormányzata nevében békés, nyugodt kará-

csonyi ünnepeket kívánok! 
Kívánom mindenkinek, hogy a szeretet, a békesség tegye 

széppé a következő napokat!

Dr. Szentirmai István
polgármester

Tisztelt Ünnepváró Ácsiak!
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Városházi Hírek
Ács Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 2023. X. 

26-án tartotta soron következő testületi ülését, melyet a helyi 
kábel TV is közvetített. A Képviselő-testületi ülést megelőző-
en az anyagok kiküldésre kerültek a képviselők részére.

2023. október 26-i testületi ülés
· Ács Város képviselő-testülete elfogadta a Győri Hulladék-

gazdálkodási Nonprofit Kft. 2022. évi beszámolóját, a VILL-
KORR HUNGARIA Kft. Ács Város közvilágításának karbantar-
tásáról szóló tájékoztatóját, az idén 30 éve működő Ácsi Városi 
Televízió szerkesztőségének és az Ácsi Hírek szerkesztőségé-
nek beszámolóját. Továbbá elfogadásra kerültek a háziorvo-
sok, a gyermekorvos, a fogorvosok valamint a védőnők 2022. 
második félévétől 2023. első félévéig terjedő időszakra vonat-
kozó beszámolók, az Ácsi Bóbita Óvoda 2022-2023. nevelési 
évről szóló beszámolója, valamint az Ácsi Települési Értéktár 
Bizottság 2023. évi beszámolója. 

· A Képviselő-testület megalkotta A helyi népszavazás kez-
deményezéséről szóló új rendeletét, valamint Az önkormány-
zat tulajdonában lévő lakások és nem lakás céljára szolgáló he-
lyiségek bérbeadásáról, valamint az elidegenítésükre vonat-
kozó egyes helyi szabályokról szóló rendeletét.

· Ács Város Képviselő-testülete módosította az Ács Város 
Önkormányzat Képviselő-testülete és szervei Szervezeti és 
Működési Szabályzatáról szóló 2/2023. (I.23.) önkormányzati 
rendeletét,

A szociális és gyermekvédelmi ellátások helyi szabályozá-
sáról szóló 17/2022.(X.4.) önkormányzati rendeletét, a 2023. 
évi költségvetésről szóló 3/2023. (II.20.) önkormányzati ren-
deletét, valamint Az önkormányzat tulajdonában lévő vagyon-
nal való gazdálkodás és rendelkezés szabályairól szóló 3/2022. 
(II.14.) önkormányzati rendeletét.

· A 2024. évi európai parlamenti képviselők általános vá-
lasztásának, a helyi önkormányzati képviselők és polgármes-
terek általános választásának és a nemzetiségi önkormányzati 
képviselők általános választásának lebonyolításához a válasz-
tási eljárásról szóló törvény rendelkezései alapján, a Képvise-
lő-testület megválasztotta a Helyi Választási Bizottság tagjait. 
Megbízásuk a következő általános választásra megválasztott 
választási bizottság alakuló üléséig szól. A Helyi Választási 
Bizottság tagjai: Gerencsérné Járóka Erzsébet Julianna, 
Horváth Józsefné, Horváthné Tóth Tímea. Póttagok: Kunné 
Tóth Éva, Meszlényi-Mali Beáta.

· A Képviselő-testület elhatározta, hogy az Ácsi Szociális 
Alapszolgáltatási Központ vezetőjének kérése alapján 2023. 
november 1-től engedélyezi plusz 1 fő 8 órás gondozói 
munkakörben történő alkalmazását, így az Ácsi Szociális 
Alapszolgáltatási Központ létszámkerete 23 főről 24 főre 
módosul.

· Ács Város Képviselő-testülete határozott arról, hogy mó-
dosítja az Ács Város Önkormányzata és az Ácsi Kinizsi SC között 
megkötött kölcsönszerződésben szereplő visszatérítendő 
pénzbeli támogatás törlesztési véghatáridejét 2024. június 
30. napjára.

· Ács Város Önkormányzata a Petőfi Sándor utca folytatá-
sában, a Leier Monolit Kft-vel szembeni földekkel kapcsolat-
ban a korábbi adásvételi szerződések alapján résztulajdono-
kat szerzett (Ács 0426/4, Ács 0426/5, Ács 0426/6, Ács 0426/7, 
Ács 0426/8 hrsz). Az Önkormányzat szándéka ezen a földeken 
fennálló közös tulajdon megszüntetése.  A Képviselő-testület 
döntött arról, hogy a Komárom-Esztergom Vármegyei Kor-
mányhivatal Földhivatali Főosztályának telekalakítási határo-
zatát tudomásul veszi, elfogadja. A telekalakítási engedély 
megadására figyelemmel megerősíti, hogy az érintett tulaj-
donosokkal az ingatlan-nyilvántartás szerinti 1/1-ed arányú 
önkormányzati tulajdonjog bejegyzéséhez szükséges megál-
lapodást, ajándékozási és telekalakítási szerződést köt, mely-

lyel összefüggésben kijelenti, hogy a kialakításra kerülő Ács 
0426/18. hrsz-ú közúttal érintett, tulajdonosok és tulajdonos-
társak által felajánlott területeket ajándékozás jogcímén 
elfogadja.

· Képviselő-testület elhatározta, hogy a 70. életévüket be-
töltő, ácsi lakóhellyel rendelkező személyek, jövedelmükre te-
kintet nélkül legfeljebb 6.000 Ft/fő értékben ajándékcsomag-
ban részesülnek. Továbbá, hogy az idősek karácsonyi ajándék-
csomagjához szükséges húskészítmények beszerzésére az 
önkormányzat szerződést köt a BÜKI és Társa Kereskedelmi 
Kft-vel, bruttó 4.644.000.-Ft díj ellenében.

· Döntés született arról, hogy a 0426/4, 0426/5, 0426/6, 
0426/7 és a 0426/8 helyrajzi számú ingatlanok haszonbérbe 
adásakor Ács Város Képviselő-testülete mellőzi a nyilvános 
versenyeztetést és az üzleti vagyonba tartozó ingatlanokat 
2024. augusztus 31-ig haszonbérlet útján hasznosítja, 
1.319.000,- Ft haszonbérleti díj ellenében. 

· Ács Város Roma Nemzetiségi Önkormányzata sikeresen 
pályázott a Bakonyalja-Kisalföld Kapuja Vidékfejlesztési 
Egyesület által meghirdetett „Közösségi fejlesztések” pályá-
zati felhívásra. A pályázatában mobil színpad beszerzése 
került tervezésre, melynek bruttó beszerzési ára a 9,144,000,- 
Ft. A Képviselő-testület elhatározta, hogy a Roma Nemzeti-
ségi Önkormányzat részére 2,144,000,- Ft támogatást és 
7,000,000,- Ft visszatérítendő kölcsönt nyújt az elnyert pályá-
zat megvalósításához az általános tartalék terhére.

· A Tatabányai Tankerületi Központ a jogszabályi előírások 
szerint megkezdte az iskolai felvételi körzetek megállapítá-
sának előkészítését a 2024/2025-ös tanévre vonatkozóan. A 
Képviselő-testület Ács település közigazgatási területén a 
2024/2025-ös tanévre kijelölt jelenlegi felvételi körzettel 
egyetértett, módosítást nem javasolt.

· Ács Város Képviselő-testülete elfogadta az alábbi intéz-
kedéseket, az energiafelhasználás csökkentése és az energia-
költségek mérséklése érdekében:

1. A földgáz és villamos energiafogyasztás olyan módon 
kerüljön beállításra, hogy minden önkormányzati épületben a 
feladat-ellátásra irányadó minimális hőmérséklet legyen 
biztosítva a lehető legtakarékosabb módon. 

2. 2023. december 23. és 2024. január 7. között az alábbi 
intézmények zárva tartanak:

- az Ácsi Szociális Alapszolgáltatási Központ szolgáltatásai 
közül az étkeztetés és a házi segítségnyújtás ellátásra kerül, 
míg az idősek nappali ellátása és a család és gyermekjóléti 
szolgálat ügyeletet biztosít,

- az Ácsi Pitypang Bölcsőde,
- az Ácsi Bóbita Óvoda,
- az Ácsi Polgármesteri Hivatal,
- az Ácsi Bartók Béla Művelődési Ház. Könyvtár,
- a Városi Sportcsarnok, a Pénzásási Sportcsarnok.
3. 2024. január 2. és január 5. között gyermekfelügyelet 

biztosítása az óvoda Kinizsi utcai épületében azon bölcsődés 
és óvodás gyermekek részére, akik szülei azt más módon nem 
tudják megoldani.

4. Az ÁMSK a tartósan hideg időjárási körülmények esetén 
átcsoportosítással és tömbösítéssel szervezi meg a progra-
mokat, amennyiben megoldható termek részleges vagy teljes 
lezárásával. A tartós hideg beálltával az intézményvezető 
dönt a távmunka bevezetéséről a lakosság tájékoztatásával.

5. A Kinizsi Sportházban 2023. december 3-tól addig, amíg 
nem kezdődnek meg a futball bajnokság felkészítő edzései, 
addig az épület temperáló fűtésen fog menni.

6. A Polgármesteri Hivatalban a tartósan hideg időjárási kö-
rülmények esetén munkarendváltozás és ügyfélfogadási rend 
változtatás kerül bevezetésére. A tartós hideg beálltával az 
intézményvezető dönt a távmunka bevezetéséről a lakosság 
tájékoztatásával. Folyt. a 4. oldalon.
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Német polgármester:
„mindenki eldöntheti, hogy mit választ, nyer vagy veszít.”

-Németországi település polgármesterét kereste meg az önkormányzat,
ahol katódanyag gyártás folyik

Mint tóba dobott kő, úgy vetett hullámokat a város lakosságának körében a néhány hónappal ezelőtt történt beje-
lentés: egy kínai befektető a város külterületén, magántulajdonban lévő, nem önkormányzati területet vásárolt, és 
kormányzati támogatással egy katódanyagot előállító üzemet épít.

A folytatás ismert: a témát körüljárva és minden információt begyűjtve, ami rendelkezésre állt, az önkormányzat 
egy része támogatását fejezte ki a beruházás mellett. Tette ezt azzal az elgondolással, hogy mivel a gyár mindenképpen 
megépül, s nem jelent veszélyt sem a környezetre, sem a városra, sem a majdan ott dolgozókra-, egy korrekt együtt-
működésből a város hosszútávon csak profitálhat, ahogy minden olyan település, ahol nagyüzemek működnek és adóz-
nak, támogatják az önkormányzatot.

Dr. Szentirmai István polgármester azonban minden olyan kapcsolatot felkutatott, ami megnyugtathatja a kétkedő-
ket, így jutott el a németországi Schwarczheide város polgármesteréhez, aki video-beszélgetés keretében mondta el 
tapasztalatait a katódgyárral kapcsolatban, náluk ugyanis már működik ilyen üzem, s ezt a lakosság semmilyen formá-
ban nem támadta, nem ellenezte.

Christoph Schmidt polgármester úr elmondta: településükön több mint 60 éve működnek vegyi, ipari nagyüzemek, 
cégek. A katódgyártás már folyik a német BASF cég végzi, de a lakosság egy már jelentett akkumulátor gyár létreho-
zásával kapcsolatban sem fogalmazott meg ellenérzést, náluk az is hamarosan megépül.

gal, és a gyár minden eszközzel felsze-
relt, olyan víztisztító berendezésük van, 
ami a telephelyről már csak szűrt álla-
potú vizet enged a település szennyvíz-
rendszerébe. Semmit nem lehet sem 
mérni, sem érezni a levegőben, ez egy 
zárt rendszer, zajjal sem jár a működés.

Dr. Szentirmai István kérdésére 
Schwarzheide polgármestere elmondta: 
a település és a gyár viszonya jó, minden 
évben tartanak egy közgyűlést, ahol a la-
kosság felteheti a kérdéseit, támogatják 
az önkormányzatot, rendezvényeket és 
sok helyi dolgozik a katódgyártásban.

A gyár Schwarzheidében az utolsó 
lakóháztól mindössze 1 kilométerre 
van

H o g y  g a zd a s á g i  s ze m p o n t b ó l 
Schwarzheide számáre mit jelent a cég 
működése, erre a kérdésre a polgármes-
ter elmondta: az unión belül Németor-
szág a legnagyobb áramfelhasználó or-
szág, s a cégek a megemelkedett ener-
gia árak miatt sorra veszteségesek, ezért 
nincs adóbevételük egy ideje. Úgy látja, 
hogy ilyen szempontból Magyarország 

Németországban nem ellenezték a 
beruházást és nincs szennyezés az 
üzem működése kapcsán

Természetesen Ács a katód üzemre 
kíváncsi, mellyel kapcsolatban Schwarz-
heide polgármestere megerősítette, 
hogy a folyamatos ellenőrzés mellett a 
károsanyag kibocsátás náluk nulla, nincs 
környezetre, emberre káros hatása a 
működésnek. A cég a szigorú uniós sza-
bályozást betartja, a dolgozók esetében 
is. Modern üzemük van, saját tűzoltóság-

sokkal jobb helyzetben van, jobb az 
energia politikája mint Németország-
nak, – említette a Paks 2. bővítést –, és a 
Szerbián keresztül még érkező gázt, s 
úgy fogalmazott náluk a következő 5 év 
várhatóan katasztrofális lesz.

Arra is kitért, hogy az akkumulátor 
gyártással kapcsolatban a német ipar is 
hadakozott, de ez átfordult, mivel a bel-
ső égésű motorok kivonása napirenden 
van, és támogatott az elektromos autók-
hoz szükséges alkatrészek gyártása, így 
mindenki eldöntheti, hogy mit választ, 
nyer vagy veszít.

Schwarzheide egyébként 5000 lelkes 
város, és több munkahelyük van, mint 
lakosuk – zárta a beszélgetést Christopf 
Schmidt polgármester.
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Lakossági tájékoztató házszámok kihelyezésére

Europethrob aplikáció

(2) Az (1) bekezdésben meghatározott szabályszegő maga-
tartást megvalósító természetes személy százezer forintig, 
jogi személy és jogi személyiséggel nem rendelkező szervezet 
ötszázezer forintig terjedő közigazgatási bírsággal sújtható.

A házszámot jelző táblát (továbbiakban: házszámtábla) az 
ingatlan utcafronti kerítésére, ha az nincs, házfalára, az utcáról 
jól láthatón, az időjárási hatásoknak ellenálló és olvasható mó-
don kell az ingatlan tulajdonosának elhelyeznie.

Felhívom a figyelmét, hogy a házszámtábla kihelyezése 
nemcsak kötelezettség, de ezzel elősegíti az Országos 
Mentőszolgálat, a Tűzoltóság, a Rendőrség munkáját.

Bízom benne, hogy a felhívásnak 30 napon belül eleget 
tesz, és nem kell intézkedni a fenti szabályok figyelmen kívül 
hagyása miatt a kötelezés elrendelése érdekében! A házszám 
kihelyezése a határidő leteltét követően a helyszínen ellenőr-
zésre kerül.

Felhívom az ingatlantulajdonos figyelmét, aki még nem 
tett eleget házszámtábla kihelyezési kötelezettségének, 
hogy a tulajdonában, illetve használatában álló lakóházas 
ingatlan utcafronti épületrészén vagy a közterülettel hatá-
ros kerítésen a házszám jelzésére szolgáló táblákat hala-
déktalanul szíveskedjen kihelyezni!

A házszámtábla kihelyezésének szabályait a 2011. évi 
CLXXXIX. törvény 14/A. § és Ács Város Önkormányzata 
Képviselő-testületének a közösségi együttélés alapvető 
szabályairól és elmulasztásának jogkövetkezményeiről szóló 
20/2023. (IX. 29.) önkormányzati rendelete 10. § 1. bekez-
dés b.pontja és 2. bekezdése szabályozza.  

10. § (1) A közösségi együttélés alapvető szabályait sértő 
magatartást valósít meg, az aki:

b) az ingatlanán házszámtáblát a közterületről jól látható-
an az épületre, bejárati kapura (üres telken a kerítésre, osz-
lopra) felszólítás ellenére sem helyezi ki,

gozói létszámának 1 fővel történő emelése miatt volt szükség.
· Ács Város Képviselő-testülete elhatározta, hogy a Terület-

és Településfejlesztési Operatív Program Plusz keretében, az 
Élhető települések című pályázati felhívásra benyújtott, nyer-
tes pályázat építési beruházásának kivitelezéséhez kapcsoló-
dó műszaki ellenőri feladatok ellátására a három bekért ár-
ajánlat közül a legkedvezőbb ajánlatot adó MADEXA Bt-vel  
(2510 Dorog, Mátyás király utca 77.) vállalkozói szerződést 
köt, bruttó 5,200,000,- Ft vállalkozási díj ellenében. 

· Vételi szándék kérelemre a Képviselő-testület döntött 
arról, hogy az önkormányzat tulajdonában lévő 2941 Ács 
zártkert 7251/1 hrsz.-ú kert művelési ágú 843 m nagyságú, a 
7252 hrsz.-ú kert művelési ágú, 1169 m nagyságú, és a 7254 
hrsz.-ú kert művelési ágú, 1210 m nagyságú ingatlanokat ér-
tékesíti.

· A Képviselő-testület megbízta Dobsa Mihály egyéni vállal-
kozót (Ács, Bocskai u. 37.) a település életében fontos társa-
dalmi eseményekre vonatkozó digitalizálási munkák elvégzé-
sére. 

· Ács Város Képviselő-testülete a katódgyárral kapcsolatos 
tájékoztatás céljából megalakult ad-hoc bizottságot Bábolna 
város ajánlása alapján, a Bábolnai Önkéntes Tűzoltó Egyesület 
képviseletében, Németh Istvánnal bővítette ki.

· Képviselő-testület határozott arról, hogy a Kiáll(t)unk 
Ácsért csoport egyesületté alakulása után az Ács helységnév 
használatához történő hozzájárulását nem adja meg, a kérel-
mező által előterjesztett kérelem hiányosságai miatt.

· Ács Város Önkormányzat Képviselő-testülete elhatározta, 
hogy 2023. december 1. napjától az önkormányzat és intéz-
ményei alkalmazottai részére 15 %-os béremelést irányoz elő.

7. Az idősek karácsonyi ünnepségét nem tartjuk meg, az 
előző évekhez hasonlóan a 70 éven felüliek részére ajándék-
csomagot biztosítunk.

8. A karácsonyi ünnepeken hagyománnyá vált díszkivilágí-
tást advent egész idején a kastélyparkban és a Fő úton is mű-
ködtetjük.

· Zárt ülésen a Képviselő-testület a háziorvosi körzetek 
helyettesítési díjának változásáról döntött.

2023. november 22-i testületi ülés
· Ács Város Képviselő-testülete módosította az önkormány-

zat tulajdonában lévő vagyonnal való gazdálkodás és rendel-
kezés szabályairól szóló 3/2022. (II.14.) önkormányzati rende-
letét, valamint az Ács Város Önkormányzat Képviselő-testü-
lete és szervei Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 
2/2023. (I.23.) önkormányzati rendeletét.

· Elfogadásra került Ács Város Önkormányzata és intézmé-
nyei, az Ácsi Polgármesteri Hivatal és az Ácsi Roma Nemzeti-
ségi Önkormányzat 2024. évi belső ellenőrzési terve.

· A Képviselő-testület elfogadta a 2024. évi munkatervét, 
mely szerint 8 alkalommal tart soros képviselő-testületi ülést, 
1 alkalommal pedig ünnepi testületi ülést. 

· Döntés született a 2024. évi igazgatási szünetek időpont-
járól. Ács Város Önkormányzatának képviselő-testülete:

2024. január 2. – 2024. január 5.  (4 munkanap)
2024. július 22. – 2024. július 26. (5 munkanap)
2024. december 23. (1 munkanap)
2024. december 30. – 2024. december 31. (2 munkanap) 

terjedő időszak munkanapjaira igazgatási szünetet rendelt el.
· A Módosításra került az ÁSZAK Szervezeti és Működési 

Szabályzata, melyre az Szociális Alapszolgáltatási Központ dol-

Városházi Hírek

Használja Ön is Ács Város új mobilkommunikációs 
csatornáját a Europethrob aplikációt!

Az aplikációt ingyenesen letöltheti telefonjára és így 
nem maradad le Ács Város híreiről, programjairól és 
ajánlatairól.

Az aplikáció országos és nemzetközi szinten is segítsé-

gére lesz, mivel térkép alapú szolgáltatásként Ön bárhol 
tartózkodik, bemutatja a helyi program és túrisztikai 
ajánlatokat és nem fog lemaradni a legjob vásárlási aján-
latokról sem.

Üdvözlettel:
Nyéki János informatikus
Ácsi Polgármesteri Hivatal

(Folytatás a 2. oldalról)
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Születésnapot ünnepel az Ácsi TV

met lelem a mai napig. Sok próbálkozás 
és közös munka után, kitartó munkatárs 
hiányában az utánpótlás kérdése egye-
lőre legyen a jövő válasza. A televíziózás 
nem csak a felvételek elkészítéséből áll, 
amíg a kész filmanyag elkészül, sok órás 
háttérmunka is szükséges hozzá, amit 
sok-sok éven keresztül egy személyben 
láttam el. Természetesen lányom 14 
éves korától a mai napig töretlenül szíve-
sen segít, hobbijának tekinti a közös 
munkát, amiért hálás vagyok neki.

Ács városa mit jelent az Ön 
számára?

- Ács város az a hely, ahol születésem 
óta élek, itt kezdtem el dolgozni is a má-
ra már megszűnt Cukorgyárban, a csalá-
dom is itt él, egyszóval minden ide köt. El 
sem tudnám képzelni, hogy elköltözzek 
innen, eléggé röghöz kötött vagyok e te-
kintetben. Elmondhatom, hogy szinte 
mindenkit ismerek a településen, jó kap-
csolat alakult ki az intézmények, a civil 
szervezetek és szinte minden Ácson mű-
ködő közösséggel, még az újonnan ide 
költözők közül is rengeteg ismerős arc 
köszön vissza a rendezvényeken, ami jó 
érzéssel tölt el. 

Végül, de nem utolsó sorban 
meséljen, kérem Olvasóinknak 
magáról. Milyen szakmai utat járt be, 
a televíziózás mellett mivel 
foglalkozik, és kik azok, akik Önt 
inspirálják a mindennapokban?

- A legelején kezdeném. 1980-ban vé-
geztem a Budapesti Műszaki és Gazda-
ságtudományi Egyetemen gépészmér-
nökként, később többek között főener-
getikus végzettséget is szereztem. Elő-
ször 1990-ben volt kamera a kezemben, 
akkor még a Cukorgyár energetikusa, 
majd főgépésze voltam. Ezt a kamerát 
édesanyámtól kaptuk az esküvőnkre fe-
leségemmel, hogy azt megörökítsük, és 
családi felvételeket készítsünk. Tehát 
elmondhatom, hogy a későbbi életutam 
első támogatója édesanyám volt. Legna-
gyobb támogatóm azóta is a családom, 
akik mindig türelemmel voltak felém, 
még akkor is, amikor munkámért semmi-
lyen anyagi juttatást nem kaptam, illetve 
csak minimális összeg maradt a családi 
kasszában. Családi örökségként visszük 
tovább az 1954-ben indult kertészetün-
ket, amit édesanyám indított el, ez nyújt-
ja számomra a kis unokámmal töltött idő 
mellett az igazi kikapcsolódást.

 

zeális értékként megőrizni. Az önkor-
mányzat támogatásával sikerült mindig, 
ha minimális szinten is, olyan eszközöket 
beszerezni és használni, ami megfelelt 
az akkori technikai fejlettségnek. Jelen-
leg az analóg kábelhálózat miatt ott 
gyengébb a képminőség, az internetes 
felületeken viszont már full HD-ban lát-
hatják a nézők a felvételeket. 

30 év alatt felbecsülhetetlen 
értékű archívumot hozhatott létre. 
Digitalizálta már, s szokott 
nosztalgiázni?

- Valóban rengeteg anyag áll a rendel-
kezésemre, amit gondosan tároltam az 
elmúlt évtizedek alatt. Számomra ezek 
kincsek, a sokévnyi kemény és kitartó 
munkám fizikális eredményei. Esemény-
telenebb időszakokban, például a nyári 
szabadságok idején, tettem már közzé 
archív felvételeket, amelyek nagy sikert 
arattak. Úgy gondolom, sok lakosnak 
okozhatok ezzel örömet, akik szeretet-
tel, nosztalgiázva tekintenek vissza ve-
lem együtt. A digitalizáció megkezdése 
folyamatban van, a képviselő-testület 
döntése után indulhat meg ennek az 
óriási projektnek a kivitelezése.

Jól gondolom, hogy ennyi éven át 
kitartani egy szakterületen csak 
szenvedéllyel lehet? Kinek adja át a 
tapasztatát, tudását?

- 30 év hosszú idő, nyilván voltak hul-
lámvölgyek és hullámhegyek a munkám 
során, amit csakis szenvedéllyel, elszánt-
sággal lehet folytatni. Hálás vagyok, 
hogy olyan munkám van, amiben örömö-

- 1994-ben az akkori polgármester, 
Péntek Lőrinc keresett meg, hogy az ön-
kormányzati ülésekről és a faluban tör-
téntekről filmfelvételekkel tájékoztas-
sam a lakosságot, az épülő kábeltévé há-
lózaton keresztül. Anyagi támogatást 
nem kaptam, a későbbiekben kapott 
csekély juttatásból a vállalkozás járulé-
kait, az anyagköltséget, az általam vásá-
rolt berendezéseket, a műsorszolgálta-
tási díjat tudtam fizetni. Tehát az indulás 
nem volt sem zökkenőmentes, sem 
anyagilag kifizetődő, a településért 
azonban nem adtam fel ezt az álmot – 
idézi fel a kezdeteket Dobsa Mihály.

Mennyire népszerű a városban a 
helyi televízió? Szívesen állnak 
mikrofon elé?

- A pozitív visszajelzések alapján 
elmondható, hogy a nézettség töretlen. 
A legnagyobb népszerűséget a bölcső-
dei, óvodai illetve iskolás rendezvények, 
és az idősekkel kapcsolatos műsorok érik 
el. Érezhető a változás a riportalanyok 
esetében, nem sűrűn fordult elő, ha va-
laki a felkérés ellenére nem szeretett 
volna nyilatkozni. Persze kivétel erősíti a 
szabályt, észrevételem szerint főleg a fi-
atalabb korosztály nem mer kamerák 
előtt megnyilvánulni, amit a technológia 
fejlődésével és a személyes kapcsolatok 
leredukálódásával tudok párhuzamba 
hozni. Ennyi év alatt rengeteg kellemes 
pillanatot élhettem át, mégis a számom-
ra legkedvesebb események, rendezvé-
nyek, ahol a település igazi összetartó 
ereje érezhető.

Három évtized tökéletes alkalom a 
technikai fejlődés áttekintésére. 
Átlag polgárként is jelentős 
változásokkal szembesülünk, Ön 
szakemberként mit tapasztalt?

- Videó-felvételek készítésével már a 
televíziózás előtt is foglalkoztam. Az 
1990-es évek elején kezdtek elterjedni 
azok a videó technikai eszközök, ame-
lyek lehetővé tették, hogy helyi szinten 
is megindulhasson a televíziós műsorok 
készítése. Az akkori gyenge képminősé-
get adó, analóg technológiával készült 
felvételeket napjainkban felváltották a 
jó minőségű digitális technikával készült 
filmanyagok. Közben megjelentek olyan 
eszközök, mint a DVD vagy a számító-
gép, amelyekkel javítani lehetett a fil-
mek minőségén. A 30 év alatt volt sze-
rencsém valamennyi eszközzel dolgozni 
és egy-egy működő darabot belőlük mu-

Jubileumi mérföldkőhöz érkezett a televíziózás Ácson, közel 30 éve kísérheti figyelemmel a lakosság az 
eseményeket a helyi televíziózás „atyjának”, Dobsa Mihálynak köszönhetően, aki kéthetente jelentkezik új 
műsorral. Az ismétlés mindennap megtekinthető, s ha valaki nem rendelkezik kábeltévével, a helyi internetes 
fórumon vagy a YouTube csatornán nézheti az adást.                                                                                      
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ÖNKORMÁNYZAT (Forintban) 

ÓVODA  (Forintban) 

ÁMSK (Forintban) 

ÁSZAK  (Forintban) 

Tűzoltósági épületrész tető

Sportcsarnok fűtéskorszerűsítés

Fogorvos lakás gépészeti felújítás és berendezés

Kinizsi úti óvoda hőszigetelése és víz elleni szigetelés

Iskola felújítás a bölcsődéhez terv készítés

Bagolyvár belső kialakítás

Völgyi út (munkadíj+aszfalt)

Ács-Vaspuszta víz

Egyirányúsítás Batthyány utca

Telecom hálózat kiváltás Zichy park

Parkerdő 

Projekt menedzsment biztosítása külterületi utak

Kátyúzás      

Gyár utcai közvilágítás   

Fogászati rendelő    

Öntöző szivattyú telepítése Zichy park  

Klíma (üzemorvos+lakás)     

Kamera rendszer      

Játszótér (csúszda, kukák)     

Városgazdálkodás gépek vásárlása 

(fűnyíró,lombfúvó,hintafűrész,erőátviteli szekrény stb.)

Műszaki cikk és számítástechnika(laptop)   

Összesen:         

Víz gerincvezeték részleges csere    

Fűtési rendszer átalakítása    

Redőny,szúnyogháló,öltözőszekrény    

Műszaki cikk és számítástechnika (laptop 2 db)   

Összesen:              

Belső informatikai hálózat teljes körű fejlesztése, bővítése és háttér 

archívum létrehozása

Műszaki eszközpark bővítése, modernizálása  

Összesen:           

Iroda bútor       

Műszaki cikk és számítástechnika     

Összesen:       

194 990 

3 569 861  

3 764 851 

Műszaki cikk és számítástechnika      

MINDÖSSZESEN:     

908 812

364 294  

1 273 106       

408 000  

125 418 108  

984 230 

2 998 598 

1 674 639

990 000 

6 647 467        

807 810 

1 866 900 

10 231 208 

27 494 301 

6 845 300 

3 112 580 

16 393 392 

1 645 920 

2 733 548 

4 239 012 

5 003 165 

9 024 322 

6 318 910 

4 572 321 

8 455 948 

704 850 

801 537 

868 042 

572 770 

1 234 848 

398 000 

113 324 684 

 Az ÁCSI ÖNKORMÁNYZATI TŰZOLTÓPARANCSNOKSÁG ügyeleti telefonszáma (éjjel-nappal hívható) 

70/323-4477.

ÁCSI HÍREK

Polgármesteri Hivatal (Forintban) 

KÖZÉRDEKŰ KÖZLEMÉNY
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50 éve alakult a Dr. Pap András Baráti Kör 
                                                                           CSUKA LÁSZLÓ a Baráti Kör elnöke                           
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Az üzleti és baráti kéznyújtást, felajánlást köszönettel elfogadtuk!
-Játszóteret kapott a város a kínai befektetőtől 19 millió forint értékben

Tisztelt Ácsiak!

A bizalom törékeny – tartja a mondás, pedig azt gon-
dolom, hogy sem megszolgálni, sem megtartani nem ne-
héz. Egyetlen dolog szükséges hozzá csupán: az adott szó 
megtartása!

Ács város önkormányzatának sok negatív kritikával kellett 
szembenézni a katódüzem beruházás kapcsán, de örömmel 
jelenthetem be Önöknek, hogy a beruházó kínai céggel szem-
ben nem volt hiábavaló a megelőlegezett bizalom!

Ígéretet kaptunk arra, hogy a város és a beruházó kö-
zötti – az üzleten túlmutató – jó kapcsolat, baráti kapcso-
latfelvétel gesztusaként a cég egy olyan adományt szeret-
ne adni Ácsnak, ami az egész közösséget szolgálja.

A képviselőtestület egy játszótér kialakítását fogalmazta 
meg célként.

Most pedig megérkezett a beruházó részéről hozzánk az a 
19 millió forintról szóló kötelezvény, ami által jövő tavasszal 
elkészül a város új, gyönyörű játszóparkja.

Egy mese parkot hozunk létre ebből a forrásból, hintákkal, 
libikókákkal, drótkötélpályával, négytornyú mászóvárral, ho-
mokozóval, napvitorlával, kosárpalánkkal, focikapukkal, csúz-
dákkal és padokkal, a térre vezető járdával.

Az ígéretet a befektető megtartotta, ez a bizalom alap-
ja, s mivel jó kapcsolat és a baráti kéznyújtás nélkül is elké-
szül az üzem, azt hiszem tiszteletre méltó a kínai beruházók 
részéről, hogy ők mégis törekszenek erre.

Az üzleti és baráti kéznyújtást és a felajánlást is köszö-
nettel elfogadtuk!

Bízunk benne, hogy a továbbiakat is ez a korrekt viszony jel-
lemzi majd, hiszen nem az elsők és nem is az utolsók vagyunk 
Nyugat Európában, ahol ilyen üzem működik, – biztonságosan 
és probléma nélkül –, s az adott település élvezi annak pozitív 
hozadékát.

A játszótér jövő márciusban készül el, köszönjük a lehetősé-
get és támogatást!

Sun Jun, a Bamo vezérigazgatója az eseményen elmondta, hogy szeretnének a közösség tagjaivá válni. Úgy 
fogalmazott: Megértem, hogy a közösségbe való valódi beilleszkedés hosszú folyamat, de bizunk abban, hogy 
együttes akarattal és egymást segitve ez sikerülhet. A közösségbe való gyorsabb beilleszkedés érdekében 
szigorúan be fogunk tartani minden magyar törvényt és rendeletet  – tette hozzá Sun Jun. 

Dr. SZENTIRMAI ISTVÁN polgármester
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Az Istálló üzenete

Mi, emberek szeretünk és tudunk ünnepelni. Milyen pom-
pásan megrendeztük volna az első Karácsonyt, ha Isten ránk 
bízza ezt a feladatot. Ragyogó Betlehemet aranyból építet-
tünk volna Jézus számára. Nem egyszerű pásztorokat, hanem 
előkelő embereket küldtünk volna fogadására. Hatalmas 
énekkar, zenekar fogadta volna. Bizonnyal így történt volna, 
ha a jó Isten ránk bízza a Karácsony megrendezését. Ám mint 
tudjuk, nem így történt. Isten, a nagy rendező magának tartot-
ta fenn a rendezés jogát. Ezen nem változtattunk, Temploma-
inkban, az otthonainkban is díszes betlehemi istállót helyez-
tünk el. Bármilyen különös is, Isten Karácsonkor meghív min-
ket egy istállóba. 

Vajon mit akar ezzel mondani? Mindenekelőtt arra figyel-
meztet, hogy a Karácsonyt nem az emberek találták ki. Az istál-
ló, a szegénység, az állatok leheletéből született meleg nem 
az ember, hanem az Isten stílusa. Azt hirdeti, hogy Isten egé-
szen másként gondolkodik, mint mi, emberek. Ez nem különc-
ködés, hanem kinyilatkoztatás! A betlehemi istálló első üze-
nete az, hogy az egész föld istálló, nyomortanya, ha hiányzik 
belőle Isten lakása. 

Hosszú utat tett meg az emberiség a fejlődés útján, ám a 
tudomány, művészet, az egész kultúra, széna és szalma, amíg 
nem ragyog fel rajta Isten szeretete. Szemétdomb, istálló a vi-
lág, míg Jézus nem jelenik meg, hogy elvegye a világ bűneit. 
Mint a ragyogás, csillogás, ha a bűn, a háború, a gyűlölet istál-
lóvá változtatja a világot. Jézus azért született istállóban, 
hogy megjelenésével egész életünket, földünket az igazság és 
szeretet otthonává változtassa. 

Karácsony éjjelén megszületik a gyermek és saját példájá-
val mutatja meg: milyenné kell válnia az embernek? Eljött, 
hogy a föld ne legyen többé istálló. Szegénységben jött, hogy 
gazdagabbá tegyen minket. Nem kér semmit, csak adni akar, 
közkinccsé tenni a szeretetet. Ez a jövő útja. Én nem hiszek az 
atombomba és a fegyverek békéjében, nem hiszek a gazdasá-
gi csodákban, nem hiszek az erőszakban, csak a szeretet győ-
zelmében. 

Hiszek a szív forradalmában, amelynek vezére ott fekszik az 
istálló szalmáján és hirdeti: békesség a földön a szeretetben 
élő embereknek!

Áldott szent Karácsonyt kívánok mindenkinek.

MILUS FERENC plébános

Mintegy 30 család, úgynevezett cukorkapont várta váro-
sunkban október 31-én a halloween-i jelmezbe öltözött gyer-
mekeket, akik cukrokat, csokikat és más finomságokat kaptak 
a vendéglátóiktól.

Az óvodai szülői szervezet és Nagy Tamás alpolgármester 
szervezésében rövid idő alatt valósult meg a „Csokit vagy 
csalunk Ácson” elnevezésű program, amelynek koordinálásá-
ban nagy részt vállalt Éri Gáborné és Nagy-Gasztonyi Anett. A 
szervezők minden résztvevőnek egy a cukorkapontokkal és 
térképpel ellátott lapot adott a Zichy parkban, ahol közös cso-
portkép is készült az indulás előtt, emellett Földes Zsuzsanna 
képviselő egy Google térképet is szerkesztett telefonra külön 
erre az alkalomra.

A felhívásra összesen 29 család jelentkezett, akik amellett, 
hogy cukorral és csokikkal kínáltak a gyerekeket, készülve az 
eseményre külön dekorációval is várták a halloween-i jelmez-

be bújt apróságokat. Az édességek mellett több helyszín zsí-
ros kenyérrel, meleg teával, gyümölcsökkel, süteményekkel és 
egyéb finomságokkal készült a kis látogatóknak.

Az ijesztő vagy éppen aranyos jelmezekbe öltözött apró-
ságok délutántól sötétedésig járták városunk utcáit. Mintegy 
150 gyermek, akik vagy szülőkkel vagy kisebb csoportokban 
látogattak meg a cukorkapontokat.

Nagy Tamás elmondta, hogy első alkalommal, de hagyo-
mányteremtő szándékkal rendezték meg ezt a programot, 
amely népszerű volt az ácsiak körében. Az alpolgármester hoz-
zátette, hogy ez egy jó alkalom volt arra, hogy a gyermekek 
kimozduljanak otthonról és együtt legyenek a szüleikkel és 
barátaikkal. Kiemelte, hogy szükség van az ilyen közösségi 
eseményekre.

Köszönet a cukorkapontoknak és mindenkinek, aki részt 
vett az eseményen.

 „Csokit vagy Csalunk” Ácson



ÁCSI HÍREK

10

Karácsony
szólalt meg és ragyogott fel Krisztus. 
Ezért emlékezetesen szép sok háborús, 
óvóhelyen, pincében eltöltött karácsony 
az idősebb nemzedéknek, vagy a sze-
génységben is áldott karácsonyesték az 
alma-dió ajándékokkal. Mi ezt el sem 
tudjuk képzelni, és azt sem, hogy ez vala-
kinek szép lehetett. Pedig! Éppen azt 
mutatja karácsony szent története, hogy 
ahol a Krisztus fénye felragyog, ott 
mindegy, mi van körülöttünk. Nem kö-
zömbös, és bánt és rátelepszik a lel-
künkre. De egyértelművé teszi Isten 
szabadító szeretete, hogy ahol jelen van 
a bűn, az emberi (vagy épp ördögi) indu-
latok sokasága, ott nem „elnyomni kell” 
talmi fényekkel, „szépséggel”, vagy úgy 
tenni, mintha nem lenne. Hanem megér-
teni: éppen ezért, és éppen ilyen körül-
mények között küldte el Isten az Ő Szent 
Fiát. Nemcsak azért, hogy „valami örö-
münk” legyen, vagy meghitt pásztorjá-
tékkal andalítsuk magunkat. Hanem 
azért, hogy rámutasson: bizony ekkora a 
sötétség, az Istentől elfordult világ nyo-
morúsága. Ezt nem „kihagyni kell”, ha-
nem Krisztusban megújult életünkkel 
szembenézni vele és hirdetni: az is fon-
tos, amit látunk és hallunk magunk körül 
a világban. A legfontosabb mégis az az 
öröm és reménység, ami a karácsonyi 
pásztorokat töltötte be: „amit láttak és 
hallottak” Krisztus körül, „felülírta” a 
világ zaját. Ez a „szép” és a reményteli az 
idei ünnepekben is.

                                                                                            

GERECSEI ZSOLT református lelkipásztor

Az adventi, karácsonyi időszak „szép 
időszak” az esztendőben. Szépsége kül-
sőségeiben (díszek, fények) és belső tar-
talmában is (szeretet, meghittség) egy-
értelmű. Talán túlságosan is az. Azaz, 
mindent igyekszünk elkövetni, hogy ne 
zavarja meg semmi oda nem illő ezeket a 
napokat. Közben az a környezet  – „a vi-
lág” – amiben élünk, egyáltalán nem 
szép és ünnepi. Az utóbbi időkben kü-
lönösen nem. Elválasztott egymástól a 
Covid, begyűrűzött a menetrend szerint 
fellobbanó háborúk híre és zaja, a nyo-
mukban járó gazdasági és politikai ne-
hézségek és küzdelmek. Ez mind ott csa-
pódik le bennünk: aggodalmak, bizony-
talanság, félelem, türelmetlenség, indu-
latok vesznek erőt rajtunk. Lehet-e így 
„szép” az advent, a karácsony? Aki azt 
gondolja, hogy ez az időszak önmagáért 
szép, annak nehéz elhinnie, hogy igen, 
lehet így is szép. De az advent, az Isten 
szabadítására való várakozás, a kará-
csony csodája kezdettől magában hordja 
azt a sötét hátteret, amit mi szeretnénk 
kitörölni mögüle.

Valaki egyszer azt mondta, hogy a mi 
református karácsonyi énekeinket nem 
annyira szereti, mert mindben megjele-
nik a bűn, a romlás, az Ördög néven ne-
vezése. Persze! „Esett le” nekem azon-
nal: ő is azok közé tartozik, akik az andalí-
tóan bájos, érzelmes (néha érzelgős) ka-
rácsonyi dalokat szereti, mert csak a 
„szép” érdekli az egészből. De az a tény, 
hogy hosszú várakozás előzte meg Jézus 

eljövetelét, önmagában azt mutatja, 
hogy volt miért várni Őt. Az emberek 
nem tudták elintézni azokat a gondokat, 
amelyek rájuk nehezedtek. És éppen a 
legnehezebb, legzűrösebb, legremény-
telenebb pillanatokban szólalt meg egy-
egy próféta ajkán az újabb, biztató mes-
siási prófécia: Isten elküldi a Szabadítót. 
Szóval: már karácsony előkészítése is a 
„sötétségben fénylett” fel. Aztán a ka-
rácsonyi történet! „Barlang, jászol, szelíd 
parázs” – idézem egy könyv címével, 
amit andalítóan gondolunk. De hát az 
végtelenül komoly és kegyetlen harc 
volt! Az Isten Fiának nem volt hely (nem 
azért, mert telve voltak a fogadók, 
hanem „számára”, Dávid utódja számára, 
az új király számára nem volt!). Heródes 
király vad gyűlölettel és fondorlatos lé-
lekkel kezdte kipuhatolni, hova is küldje 
pribékjeit. És küldte is: Betlehemben 
legyilkoltatott minden kisgyermeket. A 
szent család karácsonyig vándorolt, ka-
rácsony után menekült. Bizony, ez a ka-
rácsony „valós” háttere. Nem „szép idő-
szak” volt. És nem feledtette ezt az an-
gyalok kara sem. A karácsonyi evangé-
lium tele van keserű megállapítással: „az 
övéi közé jött, és az övéi nem fogadták 
be”. Vagy: „a világosság a sötétségben 
fénylik”.

De, és ha valóban van „szép” ebben a 
történetben, az éppen ez: amikor a leg-
nagyobb nyomorúságok, terhek, szen-
vedések alatt élt a világ (amit egyébként 
saját magának okozott!) – Isten akkor 

Segítők köszöntése
kollégái felé a lelkiismeretes, kitartó munkájukért, megtisztel-
tetésként beszélt a közösen elvégzett feladatokról. Kiemelte, 
hogy munkájuk nélkül „a mindennapok nehézségei elhatalma-
sodnának és nem csak az intézményünk, de nagyon sok kis-
gyermekes család, nehéz élethelyzetben élő csoport és egye-
dül magányosan élő idős kerülne lehetetlen helyzetbe.”  Véle-
ménye szerint a szociális munka összetettségét az is mutatja, 
hogy nehezen találnak új szakképzettséggel és emberszere-
tettel rendelkező új munkaerőt a nyugdíjba kerülő kollégák 
helyére.

Az idei évben kiemelkedő teljesítményéért Szépvölgyi 
Attila Jánosné dajka részesült oklevélben.

A város vezetője idei évben is jeles napok között tartotta 
számon a Szociális Munka Napját. Ebből az alkalmából Dr. 
Szentirmai István polgármester köszöntötte a szociális és 
egészségügyi területen dolgozó szakembereket. Elismerő 
szavakkal méltatta a jelenlevőket, kiemelve az empátiával és 
hivtatástudattal végezett munkájuk jelentőségét, a nehéz kö-
rülmények a  „gyógyításra váró” társadalmunkban. Bizakodva 
fogalmazta meg a jövőbeni kihívásokat a  felkészült, elhivatott 
és együttműködő szakember gárda ismeretében. A folytatás-
ban az Ácsi Szociális Alapszolgáltatási Központ vezetője köszö-
netét fejezte ki a város vezetői felé az ünnepség megszerve-
zése és az intézmény támogatása kapcsán. Háláját fejezte ki 

GERENCSÉRNÉ JÁRÓKA ERZSÉBET

Ezúton is szeretnénk köszönetet mondani mindazoknak,
akik felejthetetlen halottunk, Kovács Istvánné temetésén megjelentek,

sírjára virágot helyeztek, gyászunkban őszinte szívvel osztoztak. 

A gyászoló családKöszönetnyilvánítás
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Koraszülöttek világnapján
2011 óta a világ lilába borul a kora-

szülöttek támogatása miatt. Sok város-
ban megemlékeznek erről az esemény-
ről, köztéri szobrok, hidak, épületek kap-
nak lila színű megvilágítást. Ácson is so-
kan érintettek a témában, ezért tettünk 
eleget a kérésnek és csatlakozunk a vi-
lágnapi megmozduláshoz, November 
17-én, 18.00 órától 21.00 óráig lila szín-
be öltözött a Zichy kastély. Köszönjük Éri 
Gábornénak, hogy felhívta erre a figyel-
münket és ötletet adott, amit szívesen 
teljesítettünk.

Örömtáncos szülinap
Öt éve működik a művelődési házban 

a Szenior Örömtánc. A próbákat péntek 
délelőttönként tartják és mindig remek 
hangulat uralkodik ilyenkor a művelő-
dési ház falai között. Tényleg a szó szoros 
értelmében örömtáncolás zajlik. A jeles 
évfordulót a tánccsoport vezetőjének, 
Illés Ildikónak születésnapja is koronáz-
ta, így kettős ünnepet tartottak.

A művelődési ház és a könyvtár min-
den munkatársa nevében sok szere-
tettel gratulálunk a Szenior Örömtán-
cosok 5 éves fennállásához!

Illés Ildikónak, a tánccsoport vezető-
jének ezúton is boldog születésnapot 
kívánunk!

224 éves a Mesefa
 Idén ünnepeltük a kastélyparkban 

álló Eszterházy fa 224. születésnapját. A 
szép évforduló kapcsán mesés délelőtt-
re hívtunk minden kicsit és nagyot no-
vember 11-én, szombaton. A könyvtár-
ban  a Bábuci Bábszínház előadásában a 
Tökföld meséje című történettel ismer-
kedhettek meg az érdeklődők.

 

Kerékpár regisztráció
A Komáromi Rendőrkapitányság Ács-

Bábolna Rendőrőrs kollégái ingyenes 
kerékpár regisztrációt tartottak Ács vá-
rosában.  Az akció célja a kerékpárok nyil-
vántartásba vétele volt, a könnyebb azo-
nosítása érdekében. Ennek segítségével 
a későbbiekben az esetlegesen talált 
vagy eltulajdonított kerékpárok gyor-
sabban azonosíthatók, ami jóval meg-
könnyíti a rendőrség munkáját és ezáltal 
hamarabb visszakerülhetnek az így elő-
került biciklik a jogos tulajdonoshoz.

A zene mindenkié
Kodály Zoltán óta ismerjük ezt a mon-

dást. A töretlen népszerűségnek örven-
dő zenebölcsi foglalkozásásunk kereté-
ben a Napsugár Művészeti Iskola növen-
dékei és tanárai látogattak el a könyv-
tárba és tartottak a picurkák számára 
hangszersimogató foglalkozást. Molnár 
Johanna zenetanár elmondta, fontos-
nak tartja, hogy minél kisebb korban ta-
lálkozzanak a gyerekek a különböző dal-
lamokkal, ütemekkel, hiszen a zene fon-
tos eleme a fejlődésüknek.

Molnár Johanna kiemelte, örül an-
nak, hogy a Napsugár Művészeti Iskola 
égisze alatt Ácson is van lehetőség a 
hangszeres zene elsajátítására, így bíz-
tatna minden ácsi családot, hogy éljen 
ezzel a lehetőséggel, hiszen minden 
évben tárt karokkal várják a gyerekeket 
az induló hangszeres és művészeti kép-
zésékre.

Újabb kalandokat kerestek
Továbbra is töretlen lendülettel mű-

ködik a könyvtárban a társasjáték klub, 

ami januárban lesz két éves. A résztve-
vők kezdeményezésére szerepjátékos 
napot szerveztünk. A teltházas esemé-
nyen a M.A.G.U.S. és a Kard és Mágia fan-
tasztikus világába kalauzolt el minket két 
kalandmesterünk!

Köszönjük az izgalmas kalandokat 
Dégi Zoltánnak és Rohonczi Tamásnak.

Kiss Krisztina coach volt a 
vendégünk

Október végén találkozhattunk a 
könyvtárban Kiss Krisztinával, aki előadá-
sával egy sokakat érintő életeseményt 
járt körül: a kiégést és az életközép vál-
ságot. Olyan kérdésekre kerestük együtt 
a választ, hogy mi az a kiégés és miért 
olyan veszélyes? Hogyan alakul ki és mik 
a tünetei? Milyen lehetőségek vannak a 
megelőzésére és a kezelésére?

Az építő előadásnak közvetlen, baráti 
hangulata volt és olyan hiteles, elhiva-
tott szakembert ismerhettünk meg 
Krisztina személyében, akivel jól esett a 
beszélgetés. Nehéz is volt abbahagyni, 
szívesen hallgattuk volna még az észre-
vételeit, ezért novemberben újra talál-
kozhattunk és folytattuk a témák bon-
colgatását. A művelődési ház és könyv-
tár intézménye fontosnak tartja, hogy 
hasonló témákban lehetőséget biztosí-
tsunk az érdeklődőknek, vagy érintet-
teknek arra, hogy információkat, esetleg 
iránymutatást kaphassanak a saját krízis-
helyzeteik feldolgozásához.

Művelődési ház – rövid hírek

BALOGH ATTILA
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Sokan vitatják, hogy a halloween 
ünnepe nem való a magyar értékek közé 
és egyáltalán nem kellene foglalkoz-
nunk vele, mégis rácáfol ezekre a vádak-
ra az a tény, hogy városunkban két prog-
ram is megállta a helyét és hatalmas si-
kert aratott az ácsiak körében.

Egyébként a halloween nem amerikai 
eredetű, hanem ősi kelta hagyományok-
ból kialakult ír autentikus ünnep. A kel-
ták hite szerint október 31-én este a hol-
tak szellemei visszatérnek, és mivel be-
költözhetnek az élőkbe, az élők félel-
mükben különféle álcázó maskarákat 
öltöttek, mert ezzel akarták becsapni és 
összezavarni a holtak szellemeit – olvas-
ható a lexikonban. Feltehetjük a kérdést, 
hogy közösségszervező szempontból 
fontos-e ez egyáltalán? Persze minden 
ünnep eredete és történelmi kapcso-
lódása lényeges, azonban számunkra 
mindennél többet jelent az a tény, hogy 
hatvan csapat vett részt a művelődési 
házban szervezett halloweeni kastély-
túrán. Ez hatvan családot, közösséget, 

paszkodni a boszorkányok főhadiszál-
lására.

A hűvös padlás után egy ajtó vezetett 
a rémségek temetőjébe, ahol kékesen 
szálló köd lepte be a világtörténelem 
legsötétebb alakjainak sírjait. Itt zombi-
vadászatot rendeztünk, majd a parkban 
kanyargó utak a vérfarkasok barlangjá-
hoz vezettek. Ekkor már segítette az el-
igazodást a kastély fölött megjelenő 
telihold fénye is. Visszafelé a bátrabbak 
még átvághattak a póktanya szövevé-
nyes hálóján, majd Dr. Frankeinstein la-
boratóriumában ért véget a program 
néhány kísérlettel.

Nagyon köszönjük mindenkinek, akik 
részt vettek az előkészületekben és a le-
bonyolításban is. Név szerint nem is tu-
dunk mindenkit felsorolni, de külön kö-
szönet Árendás Veronikának és családjá-
nak a sok ötletet, segítséget és kelléket, 
Pappné Rohonczi Fruzsinának, hogy 
helyt állt a laboratóriumban; Varga 
Zoltánnak és az ácsi tűzoltóknak, hogy 
behálózták a pók tanyát, Kollárik Péter-
nek és Fehér Tibornak, hogy hihetetlen-
né és félelmetessé varázsolták a kastélyt 
kívülről, Szijj Csengének és Varga Ramó-
nának a fantasztikus fotókat és Róth 
Barnabásnak a hangulatos videót, vala-
mint a BRTK Önkéntes csapat tagjainak 
és a művelődési ház dolgozóinak a mun-
káját.

Már most rengeteg ötletünk támadt 
ahhoz, hogy jövőre még izgalmasabbá 
tegyük ezt a rendezvényt, így készül-
jetek, mert a kastélyt várhatóan újra 
elvarázsolják majd a gonosz szellemek.

baráti társaságot jelent, és több mint 
kétszáz embert. Nagyon örülünk annak, 
hogy ennyi gyermek és felnőtt életébe 
sikerült jó élményeket csempésznünk 
egy délután-esti programmal. Két napra 
rá a cukorkagyűjtés is nagyon sikeres 
program volt, amelyhez ezúton is gratu-
lálunk a szervezőknek! Erről az esemény-
ről külön cikkben olvashatnak.

A készülődés már hetekkel korábban 
megkezdődött a kastélyban és Árendás 
Veronika családjánál, hiszen az ötlet is 
tőle származott. Tavaly már sikerült egy 
kisebb túrát szerveznie a gyerekeknek 
és ezt bővítettük idén városi szintre. A 
csapatoknak különböző állomásokon 
kellett végighaladniuk és teljesíteni a 
kiszabott feladatokat. A szerencsések a 
varázstükörnél kezdhettek, majd követ-
kezett a „vérivás” Drakula gróf szobájá-
ban, majd egy sejtelmesen sötét folyo-
són keresztül a boszikonyhán kellett 
bizonyságot adniuk a bátorságukról. Ez 
abból a szempontból is különleges volt, 
hogy a kastély padlására kellett felka-

BALOGH ATTILA
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Egyszercsak megjelent a telihold a kastély felett
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Pályaorientációs nap a Gárdonyiban
szentek-halottak napja előtt. Őszintén 
kitért arra is, hogy ez egy nagyon szép, 
de nehéz szakma: súlyos kőlapokat kell 
emelgetni, megmunkálni a gépek segít-
ségével, végül a feliratot belevésni, 
megfesteni. A nyár folyamán Patrik is 
kivette a részét a munkában, fiatal kora 
ellenére neki is kellett nehéz gránitla-
pokat emelgetnie. Azt is elmondta a gye-
rekeknek, hogyha valamit el szeretné-
nek érni az életben azért tenniük kell. 
Nem várhatják el a szülőktől, hogy min-
denért csak ők dolgozzanak meg, nekik 
is hozzá kell járulni céljaik eléréséhez.

A nap zárásaként ellátogattak a lo-
vardába, ahol a gyönyörű lovak, a kutyák 
és Nelli néni várta őkett a lovászfiúkkal. 
Sokat mesélt a lovak eredetéről, termé-
szetéről és gondozásáról. Az osztályból 
többen már ültek lóháton, számukra 
nem volt minden új, de még ők is nagyon 
sok új ismeretet kaptak a lovas életről. A 
foglalkozás alatt végig lehetett az álla-
tokat simogatni, ezért vagy a kutyákkal 
foglalkozott egy csapat gyerek, vagy 
éppen a karámokból kinézegető lovak 
fejét simogatták. Nagyon közvetlen volt 
a légkör, de azt is megtanulták, hogy a 
lovak között fegyelmezetten, hangosko-
dás és hirtelen mozdulatok nélkül kell 
lenniük. Nelli néni bemutatta egy lovak-
kal foglalkozó ember teljes napját az 
ébredéstől a nap végéig.

Iskolánk 7. évfolyamos tanulói látoga-
tást tettek a Komáromban található 
IREKS STAMAG sütőipari vállalkozásnál. 
Megérkezésünk után a három osztály 
néhány kedves dolgozó vezetésével vé-
gig látogatta az üzemet és megismerke-
dett a cégnél folyó munkafolyamatok-
kal. A látogatás során a tanulók kóstol-
hattak péktermékeket, filmet néztek az 
anyacégről, betekinthettek az éppen fo-
lyó mestercukrász képzés óráiba, gyö-
nyörködhettek a cukrász tanulók alkotá-
saiban. 

A nyolcadik évfolyamosok az első 
órában a pályaválasztás fontosságáról 
beszélgettek, majd ezt követően az Audi 
Mobilis pályaorientációs roadshow elő-
adását hallgathatták meg. Ennek kere-
tében tájékoztatást kaptak tanulóink az 
iskolarendszer felépítéséről, arról, hogy 
nyolcadik után milyen lehetőségeik van-
nak a továbbtanulásra. Érdekes kísérle-
tek tarkították az előadást, melyek ért-
hetőbbé és vonzóbbá tették azokat a 
szakmákat, melyekre az Audi igényt tart. 
Azt is megtudták, mely győri iskoláknak 
van kapcsolata az Audival, hol milyen 
szakmák tanulását támogatja a világhírű 
cég. Maradva az autók világában ezt kö-
vetően Nagy Zoltán, helyi vállalkozóhoz 
látogattunk el, ahol a tanulók az autó-
villamosság és autószerelés rejtelmeivel 
ismerkedhettek meg.

meg közelebbről és legnagyobb örö-
mükre búcsúzóul mehettek egy kört a kis 
narancssárgával.

Iskolánk 4. évfolyama a délelőttöt a 
monostori erdőben töltötte, ahol több 
mesterség rejtelmeibe is bepillanthat-
tak a gyerekek. A kenyérmúzeumban az 
aratástól a kenyér, pékáru sütésig követ-
hették nyomon a búza útját. Ezt követő-
en a halászati, hajózási kiállításon a hajó-
sok, halászok, aranymosók életével is-
merkedhettek a gyerekek. Az erőd kacs-
karingós folyosóit járva pedig a katona-
élettel ismerkedhettek. 

A pályaorientációs napon az ötödik 
évfolyam programja 3 részből állt. Elő-
ször játékos vetélkedő volt a szakmákról 
osztálykeretben. Ezután elsétáltak  
Varga Krisztinához, aki elmondta, hogy 
miért, mire jó a talpmasszázs. Ezt köve-
tően három helyszínen nyertek betekin-
tést kisdiákjaink az egyes foglalkozások 
rejtelmeibe: a kozmetikus, a virágkötő és 
a fodrász munkájába. Nagy Virág, Varga 
Éva és Hajnal Krisztina sok nagyszerű öt-
lettel, élményszerzési lehetőséggel tet-
te emlékezetessé ezt a napot a gyerekek 
számára.

2023. 10. 24-én a két hatodik osztály 
együttesen látogatott el Varga Kriszti-
nához, aki nagyon szakszerűen és egy-
ben gyermekbarát módon vezette be a 
gyerekeket a keleti orvoslás tudományá-
ba. Párhuzamot vont a jelenlegi (nyuga-
ti) gyógyászattal és az ősi hagyomá-
nyokra épülő természetgyógyászattal. 
Elmagyarázta nekik a talpmasszázs haté-
konyságát és azt is, miért hozható kap-
csolatba a talpfelületünk az egyes szer-
vekkel. A gyerekek közül egy bátor je-
lentkező talpát masszírozta meg Kriszti 
néni, kenőcs segítségével, amelyből 
áradt a gyógynövények illata, gyógyító 
ereje. 

A kellemes légkör után (halk zene, fél-
homály) az iskolában a gyerekek elfo-
gyasztották a tízóraijukat, majd elindul-
tak Csere Ferenc kőfaragó műhelyébe. 
Feri bácsi először ismertette a műhely 
részeit, a munkafázisokat, majd elmond-
ta, hogy az emberi életben mennyire 
fontos az ő munkája, főleg így, minden-

Három szuper programon vettek 
részt első évfolyamos tanulóink a pálya-
orientációs napon.

Babai Anita a pénz és a takarékos-
kodás világát hozta el a gyerekekhez. Dr. 
Pap Krisztina gyermekorvos külső és 
belső szerveink működését mutatta be, 
érintve a gyermekbetegségeket, bal-
esetvédelmet, még az orvosi táska 
tartalmát is megismerhették. Molnár 
Henrik pedig lópatkolás bemutatót tar-
tott. 

A mai gyerekek számára még olyan 
falusias kisvárosban is, mint Ács, kevés 
lehetőségük nyílik az állatokkal, állattar-
tással való ismerkedésre. Így a második 
évfolyamosok szerencsésnek érezhetik 
magukat, hogy Csabai Dezső gazda kör-
bevezette őket farmján. Sok érdekes-
séget megtudtak a szarvasmarhák te-
nyésztéséről és a tejtermelés fortélya-
iról. 

A 3. b osztály a pályaorientációs nap 
alkalmából bepillantást nyerhetett a 
vendéglátás világába. A gyerekek külön-
böző feladatokat oldottak meg felszol-
gálás témakörben. Ezt követően az isko-
la tankonyhájában megtapasztalhatták 
a szakács szakma rejtélyeit. Szülőfele-
lőseink segítségével paprikás krumplit 
és palacsintát készítettek, amit az utolsó 
falatig, jóízűen el is fogyasztottak.

A 3. a osztályosok a pályaorientációs 
napon Ács város működésébe nyertek 
betekintést. Először a Városgazdálko-
dáshoz látogattak el, ahol megismerked-
hettek azokkal a különféle tevékenysé-
gekkel és a hozzájuk kapcsolódó szak-
mákkal, melyeknek köszönhetően épül, 
szépül városunk. A gyerekek különféle 
szerszámokat próbálhattak ki a gyakor-
latban, megmunkálógépeket figyelhet-
tek meg működés közben és egy kicsit 
segítettek a kastélyparkban lehullott le-
velek összegyűjtésében is. A délelőtt 
második felében a Polgármesteri Hiva-
talban folyó munkába pillanthattak be. A 
dolgozók röviden bemutatták a városhá-
zán folyó sokrétű munkát és a polgár-
mester urat is meglátogatták az irodájá-
ban. A program zárásaként a város tulaj-
donában lévő traktorokat nézhették 

A kép illusztráció. Forrás: internet
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Sportélet városunkban
Bemutatkozik az Asztalitenisz szakosztály

összehangoltan dolgoznak. Fejleszti a 
kéz-szem koordinációt – más néven a fi-
nom motoros készséget – a labda feldo-
básakor, valamint a kognitív funkciókat a 
labda fogadásakor. Javítja az egyensúly-
érzéket, éppen ezért mind gyermekek, 
mind idősek számára ideális tevékeny-
ség. Segíti a súlyvesztést, mert asztalite-
niszezés közben rövid idő alatt sok kaló-
riát felhasználunk. A kezdők 200-250, a 
haladók pedig akár 400-600 kalóriát is el-
égethetnek óránként a kis labda ütöge-
tése közben. Mindezek mellett a szociá-
lis készségeket is fejleszti a csapattár-
sakkal és az ellenfelekkel való kapcsolat-
teremtéssel. Kiváló stresszoldó, tökéle-
tesen levezethetők a fölösleges energi-
ák. Ami még fontos, ahogy a labdarú-
gásban folyamatosan fejlesztik a cipőket 
és labdákat, úgy a pingpongütőket és 
borításokat, valamint a labdákat is fo-
lyamatosan fejlesztik a látványosabb és 
nagyobb élményt nyújtó játék érdeké-
ben. Aki szeretne komolyabban foglal-
kozni a pingponggal, az jelentkezhet ná-
lam, illetve a fent felsorolt csapatta-
goknál.

Meséljen, kérem a jövőbeni célok-
ról, milyen megmérettetések várnak a 
csapatra?

- Most a Megyei I-es bajnokságra fó-
kuszálunk leginkább, itt kell a lehető 
legjobb eredményt elérnünk. A csapat 
átlagéletkora nagyon magas, így el kell 
kezdenünk az utánpótlás nevelést, ami 
hosszútávon biztosítaná az eredményes 
versenyzést. A Pénzásási Iskola bezárása 
miatt a Spotcsarnok téli fűtése korláto-
zott, ami az edzések komfortját negatí-
van érinti. Ennek megoldásán már dol-
gozunk a Polgármesteri Hivatallal és a 
Kinizsi SC elnökségével közösen. Nekem 
már a nagyszüleim és szüleim is Ácson él-
tek, én is itt nőttem fel, a barátaim is he-
lyi lakosok. Szóval ezer szállal kötődőm a 
városhoz. A helyi sport mindig is megha-
tározó szerepet játszott az életemben, 
már 10 éves koromban látogattam a lab-
darúgó edzéseket. Az Ácsi Kinizsi SC fő 
támogatója a Polgármesteri Hivatal, így 
az asztalitenisz szakosztály is sokat kö-
szönhet a városnak. Elsősorban bizto-
sítja a Sportcsarnok használatát, vállalja 
a költségeit, és a sporteszközök beszer-
zéseit is támogatja. Szerencsésnek érez-
zük magunkat, mivel Polgármester Úr ki-
emelten fontosnak tartja az egyesület 
stabil működését és fejlődését.

2017 és 2019 között három csapatot 
tudtunk indítani a megyei bajnokság-
ban. Többször szerepeltünk egyéni ama-
tőr versenyeken, illetve mi is szinte min-
den évben megrendeztük az Ácsi Hart-
mann kupát a megyei bajnokságban ját-
szó meghívottakkal. Játékosaink több-
ször értek el első, második és harmadik 
helyezést ezeken a versenyeken egyéni-
ben és párosban. 

A szakosztályvezető elmondta, 
hogy a Covid járvány után sajnos le-
csökkent az edzéseket látogatók szá-
ma. Jelenleg a Megyei I-es bajnokság-
ban szerepelnek, ahol a szezon végére 
az első négybe szeretnének kerülni, és 
van esélyük a dobogós helyezésre.

- Jelenleg 11 tagja van a csapatnak, 
akiket szeretnék név szerint felsorolni, 
mivel több ácsi ismerős érdeklődött a 
csapatagok felől: id. Petró Tibor, Fehér 
András, Juhász Gábor, Bolla Imre, Szalóki 
Péter, Szigeti László, Ulrich Gábor, Kiss 
Balázs, Skuba Norbert, Berecz Domokos, 
és legfiatalabb tagunk Sándor Kitti. 
Nagy örömünkre idén 4-5 fő általános 
iskolai, felsős fiú is elkezdte látogatni az 
edzéseinket. Kitartásukkal remélhető-
leg a felnőtt korosztály mellett az után-
pótlásban is versenyezhetnek majd – 
teszi hozzá bizakodva, majd sorolja a 
sportág számos előnyét. 

- A pingpong egy összetett sport, 
hiszen játék közben több érzékszervünk 
és agyunk bizonyos területei is aktívan, 

- A sport mindig is közel állt hozzám, 
az asztalitenisszel még általános iskolá-
ban ismerkedtem meg, de később labda-
rúgással foglalkoztam: serdülőtől az ifi 
korosztályig az Ácsi Kinizsi, majd a Győri 
Rába ETO játékosa voltam, később a 
Győri Főiskolán folytattam, aztán vissza-
tértem az Ácsi Kinizsibe. 2000 és 2007 
között nem sportoltam, viszont nagyon 
hiányzott a mozgás, az edzés, így 2007-
ben kerestem fel az Ácsi Kinizsi asztali-
tenisz szakosztályát, ahol az akkori veze-
tő, Fehér András és a csapat szívesen 
fogadott, lehetőséget biztosítottak az 
edzésre és a fejlődésre. 2019-ben kért 
fel Fehér András és Sipos István akkori el-
nök, hogy vállaljam el a szakosztály veze-
tői megbízást, mivel András nyugdíjas 
kora és egyéb okok miatt lemondott a 
vezetői szerepről – meséli Bolla Imre, 
aki 3 lány büszke édesapja, jelenleg a 
Bonafarm csoportban dolgozik és a 
munka mellett végzi a szakosztály-
vezetői teendőket.

- Az edzési és versenyzési lehető-
séget az Ácsi Polgármesteri hivatal tette 
lehetővé a Pénzásási Iskola tornatermé-
ben. A sporteszközök (asztalok, hálók, 
ütők, labdák) egyéni beszerzés révén, il-
letve külső szponzorok és nagyrészben a 
Polgármesteri Hivatal támogatása által 
kerültek a csapathoz. Sajnos a csapat éle-
tében is meg kell különböztetni Covid 
előtti és utáni időszakot. Covid előtt kö-
zel 20-25 fő látogatta az edzéseket. Me-
gyei I. és II. bajnokságban játszottunk. 

A 2000-es évek elején alakult meg hivatalosan az Ácsi Kinizsi SC Asztalitenisz szakosztály. A sportág a 
fiatalok számára azért lehet kecsegtető, mert időjárástól függetlenül bármikor gyakorolható, csapatban és 
egyéniben is űzhető, illetve fejleszti a koncentráció képességet és a kitartást. Nagyon jó a csapategység és a 
hangulat. Mindezt erősíti, hogy minden évben tartanak csapatépítő bográcsozást. Az asztaliteniszezők min-
dennapjairól Bolla Imre szakosztályvezető mesélt.
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Bemutatkozik a Ritmikus Gimnasztika szakosztály

Az Ácsi Kinizsi SC Ritmikus Gimnasztika szakosztályának neve egyet jelent Závoczky Georgina nevével. Szép csapa-
tot verbuvált, sok boldog pillanatot szerezve a város legkisebbjeinek. Az edző maga is komoly sportmúlttal rendel-
kezik, eltökélt szándéka, hogy tanítványait is megtanítsa a sport szeretetére. Beszélgetésünkben Závoczky Georgina 
mesél magáról, és az útról mely idáig, a szakosztály vezetéséig vezette.

- Hat évesen én is Ácson ismerkedtem meg a ritmikus gim-
nasztikával, majd később, amikor komolyabban kezdtem fog-
lalkozni a sporttal, Komáromban folytattam az edzéseket. 
Voltam 2. és 1. osztályú versenyző, szerepeltem egyéni és csa-
patversenyeken, voltam fent és lent, mint minden sportoló. 
19 éves koromban hagytam fel az aktív versenyzéssel, majd az 
anyaegyesületemnél kezdtem el edzősködni, a KAS RG CLUB-
nál. Ugyanebben az évben sikeresen levizsgáztam verseny-
bíróként is, amit minden évben megújítok. Az igazi nagy, sze-
mélyes munka akkor kezdődött el edzőként, amikor 2015-ben 
két másik edzővel megalapítottuk a FOUETTÉ RG SE-t, ami 
sikeresen működik Komáromban, de évekig az ácsi gyerekek is 
ennek az egyesületnek a szárnya alatt sportoltak. Jelenleg 3 
egyesületben látok el edzői es egyéb pozíciót; Ácson a Kinizsi 
SC-ben szakosztályvezetői és edzői, a FOUETTÉ RG SE-nél el-
nöki és edzői, a Tatabányai SC-nél pedig edzői státuszban dol-
gozom. Igyekszem a lehetőségeimhez képest a legtöbb időt 
fordítani mindegyik egyesületre, annak ellenére, hogy főállá-
sú oktató vagyok egy komáromi középiskolában, ahol szintén 
helyt kell állnom – mondja a szakosztályvezető, aki folyama-
tosan képzi magát. 

- 2015-ben a Budai Sportoktató Akadémián szereztem meg 
a ritmikus gimnasztika sportedző OKJ végzettséget, és 2023 
tavaszán átvehettem a ritmikus gimnasztika edzői diplomá-
mat is a Magyar Testnevelési és Sporttudományos Egyete-
men.  

 
Hogyan mutatná be az ácsiak számára a Ritmikus 

Gimnasztika szakosztályt? Mi az, amit szívesen elmesélne 
a kezdetektől napjainkig? Mióta tevékenykednek, milyen 
sikereket értek el?

- Minden 2010 őszén kezdődött, ekkor kerültem el egye-
temre és akkor hirdettem meg egy ovis és egy iskolás tanfo-
lyamot Ácson, a pénzásási tornateremben, szombat délelőt-
tönként. Pár év alatt oda jutottunk, hogy bekerültem hétköz-
napi időpontokra az óvodákba és az iskolába is, de ekkor még 
egyedül voltam és a komáromi egyesület színei alatt tevé-
kenykedtem. Szerettem volna valami hasonló RG sportéletet, 
mint ami akkor volt Ácson, amikor én voltam kislány. Sok lá-
nyos sportolási lehetőség nincs a városban, így mindenképp 
amellett voltam, hogy beinduljon a szakosztály. Hivatalosan 
2023.01.01. volt a nap, amikor a Kinizsi SC a szárnyai alá vett 
minket, és ezért nagyon hálás vagyok Sipos István volt elnök 
úrnak! Évekig beszélgettünk róla, hogy az ácsi gyerekeknek az 
lenne a legjobb, ha ácsi egyesület színeiben indulhatnának 
versenyen, Ács város nevét öregbítenék. Ez végre sikerült! – 
meséli büszkén.

- A szakosztállyá válásunkat megkoronázta egy hatalmas 
bravúr, ugyanis 2023-ban az Éri Dorka, Rózsási Luca, Szigeti 
Luca, Bolla Boglárka összeállítású csapatunk szabad gyakorlat-
tal Országos Diákolimpiai Bajnok lett, míg karika csapatunk 
tagjai, Ponty Alexa, Rácz Luca, Horváth Panni és Mismás-
Gulyás Róza 4. helyezést értek el Varga Petra szárnyai alatt! 
Nehéz lesz ezt túlszárnyalni.

Hány tagja van a szakosztálynak, s mely korosztály 
tartozik Önhöz?

- Jelenleg 34 óvodás kislány mozog nálunk a két ácsi óvo-
dában, velük foglalkozom én jelenleg, az iskolai csoport pedig 
14 fővel működik. A szakosztály létrejöttekor Varga Petra, volt 
edzőtárs és tanítvány volt nagy segítségem, ő koordinálta az 
egyik óvodát és az iskolás csoportot, a másik óvodát pedig én. 
Petra hamarosan édesanya lesz, úgyhogy az idei évet Nagy 
Eszterrel, aki szintén volt tanítvány, osztottuk fel, Eszter kapta 
az iskolás csoportot, én pedig a két óvodát.

Mi teszi különlegessé az Ön szeretett sportágát? S hol 
jelentkezhet, akinek felkeltette érdeklődését?

- Előre leszögezem, hogy nem kicsit vagyok elfogult, hiszen 
26 éve forognak a gondolataim a ritmikus gimnasztika körül. 
Szerintem a legszebb, legnőiesebb sportág. Gondoljunk csak 
bele, hogy azok a csillogó, gyönyörű versenydresszek hány és 
hány kislány szemét csillogtatják meg. A versenyzés nyilván 
más szint, mert napi 2-3 vagy még több óra edzést követel, de 
ha kizárólag tanfolyami szinten nézzük is, annyi pozitív hatása 
van a gimnasztikai alapnak, hogy az életünk végéig segítheti a 
mindennapjainkat, gondolok itt a helyes testtartásra, a renge-
teg lábfejgyakorlatra, ami a bokasüllyedés ellen is kiváló fel-
adat. Jelentkezni a Facebook oldalon megadott telefonszá-
mon lehet, ha valaki kedvet kapna. 

„Nincs kedvem, fáradt vagyok” – sokszor elhangzó 
mondatok. Mi erre az Ön válasza?

- Szerencsére ezt ritkán hallom, főleg Ácson. Kevesebb a 
követelmény, játékos fejlesztő foglalkozásokat tartunk, így 
nincs akkora lehetőség fáradni, mert mire észbe kapnak, vége 
a foglalkozásnak. Versenyzőknél már gyakoribb a probléma, 
de kicsi gyerekekről beszélünk, akik főleg versenyszezonban 
könnyen belefásulnak a munkába. Mindig beszélgetünk arról, 
hogy mik a kis célok, és ha nagyon fáradtak, lazább edzést 
tervezünk. Most rövid távú célként a sikeres és színvonalas ka-
rácsonyi gálát tűztük ki a kollégával, itt mind az óvodás, mind 
az iskolás csoportjaink fellépnek majd, kizárólag a karácsonyra 
készített koreográfiákkal. Tavasszal az iskolás kislányok közül a 
tervek szerint legalább két csapattal újra Diákolimpián ver-
senyzünk, erre már el is kezdtük a felkészülést. A tavalyi évben 
először versenyeztek a lányok, idén picit nagyobb rutinnal vág-
hatunk neki az évnek – jelenti ki magabiztosan Georgina.

Végezetül, mit jelent Önnek Ács, hogyan kötődik a 
városhoz magánemberkét? 

- Pici korom óta Ácson élek, itt neveljük a kisfiúnkat is a fér-
jemmel, akinek kézilabda és tenisz kötődése is volt és van Ács-
hoz és a Kinizsi SC-hez. A város és az egyesület is segít min-
denben, amiben segítséget kérünk, úgyhogy nagyon hálásak 
vagyunk ezért!
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85 éves volt a legidősebb induló a Futácson

kinek, akik segítették a Futács létrejöttét 
és minden résztvevőnek, akik elég bát-
rak voltak és részt vettek az eseményen 
a hideg idő ellenére is.

A tervek szerint jövőre megújul a 
rendezvény, és figyelembe véve a kö-
zelben lévő tömegsport eseményeket, 
lehetőséget keresünk arra, hogy ko-
rábbra hozzuk a Futács időpontját nyár 
végére, vagy az őszi időszak elejére, de 
erről egy kicsit később.

idősebbek egyaránt könnyedén teljesí-
tették.

A z  e s e m é n y e n  r é s z t  v e t t  D r. 
Szentirmai István polgármester is, aki 
elmondta, hogy az idei Futácsból befolyt 
összeggel egy újabb defibrillátor vásár-
lását szeretnék megkönnyíteni, amelyet 
az iskolához szeretnének a jövőben kihe-
lyezni. A nevezési díjakból egyébként 
idén 180.000 Ft gyűlt össze, amit szük-
ség esetén az önkormányzat kiegészít a 
cél megvalósításának érdekében. – tette 
hozzá. Mivel Ács területe elég nagy, 
ezért fontosnak tartja, hogy több helyen 
legyen ilyen életmentő berendezés. 
Végezetül a polgármester is megkö-
szönte a szervezők és a résztvevő civilek 
munkáját.

Különleges színfoltja volt az idei me-
zőnynek Richter Ferenc, a Futapest Klub 
85 éves budapesti sportolója, aki néhány 
társával, vonattal érkezett az ácsi ese-
ményre. „ Az elején lassan mentem, a vé-
gén a lejtőnél már be lehetett gyorsulni 
és a hátszél is segített. A pályavezetés és 
az útviszonyok nagyon jók voltak. Örül-
tem, hogy eljöttem és részt vehettem 
ezen a nagyon hangulatos versenyen.”  – 
fogalmazott a senior versenyző. Kérdé-
sünkre azt is elárulta, hogy 47 éves ko-
rában kezdett el futni, miután szívritmus 
zavart állapítottak meg nála, ami egy év 
után el is múlt, azóta a futás szerelmese.

A szervezők külön köszönik minden-

Azt szokták mondani, hogy ha fázunk, 
akkor futni kell és egyből melegünk lesz. 
Nos, ez azért nem ilyen egyszerű és ezt a 
saját bőrünkön tapasztalhattuk idén, a 
Futácson. Hűvös szél, mérsékelt érdek-
lődés, de a megszokott jó hangulat jel-
lemezte az idei Futács rendezvényét.

Ács mellett többek között Budapest, 
Tata, Tatabánya, Mosonmagyaróvár, 
Mór, Komárom, Győr és a felvidék tele-
püléseiről érkeztek futók, hogy dacolva 
a hideg időjárással, hogy teljesítsék a 
távokat. A regisztrációt követően idén is 
közös bemelegítést tartottunk a rajt 
előtt Kocsis Lilla vezetésével, majd egy-
szerre indítottuk a három táv verseny-
zőit, annak érdekében, hogy minél rövi-
debb ideig tartsuk lezárva a forgalom 
elől az útvonalat. A futókat a Brigetio 
Kerékpáros SE versenyzői vezették fel, a 
biztonságos lebonyolításról pedig az 
ácsi polgárőrök gondoskodtak. Az 5-10 
km-es mezőny haladt elöl, őket követték 
a sulifutáson részt vevő Gárdonyisok. 
Minden célba ért versenyző egyedi ér-
met kapott a nyakába ezúttal is. A futást 
követően a Városi Nyugdíjas Klub tagjai 
által készített zsíros kenyér és a Bakan-
csosok által főzött forró tea várta a spor-
tolókat.

A hagyomány szerint családi futással 
zártuk az idei eseményt is. A körülbelül 1 
km-es távot kicsik, nagyok, fiatalok és 

BALOGH ATTILA
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